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Verslag vergadering met hoogdringendheid 

Donderdag 27 juli 2019 

 
“Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene vergadering.” 

 

Aanwezige effectieve leden: Heidi Bottu, Roel Bouduin, Ingrid Hofkens, Marcel 
Jonckers (voorzitter), Isabelle Meerkens, Raf Nilis, Toby Uyttendaele, Tom Van Elst, 
Alexander Vandermeulen, John Vankeijenberg, Roger Wouters. (11/21). 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Tim Mallants (Tienen Vooruit), Jan Van 
Coillie (N-VA). 

Verontschuldigde effectieve leden: Karl Booten, Roger Daenen, Ingrid Detandt, 
Huig Deneef, Mark Hanssens, Caroline Meyers, Annemie Van Aerschot  

Afwezige niet-stemgerechtigde leden: Paul De Cort (schepen), Berty Goudriaan 
(milieudienst), Peter Claessens (omgevingsambtenaar), Chris Strijckmans (Groen) 

Afwezige en niet verontschuldigde stemgerechtigde leden: Filip Bolleire, Maria 
Tollet, Roger Engelbosch, 

Niet -verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Herbots Theo (Open VLD), 
Helena Kinnaert, Joël Dereze (Vlaams Belang). Marc Ylen (SP.A), Chris Strijckmans 
(Groen) 

Gast: Pieter Demeester  en …. 

oOoOoOo 

De vergadering werd met hoogdringendheid samengeroepen over het project 
“Windpark E40”.  Zij begon met een samenvatting van de informatievergadering  
georganiseerd door Storm en Elico op 25 juni 2019.  Vervolgens gaf Pieter 
Demeester -op zijn verzoek- een ppt-presentatie aan de MAR, over de argumenten 
en bezorgdheden van tegenstanders van het voorgestelde windpark.  Nadien is er 
gediscussieerd onder de MAR-leden om een advies uit te brengen. 

oOoOoOo 
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1. Samenvatting informatievergadering georganiseerd door Storm en Elicio 

Sprekers: vertegenwoordigers Storm & Elicio, medewerker project-MER, ambtenaar 
omgevingsvergunningen, medewerkers dienst leefmilieu (tevens notulisten van het 
infomoment).  

Eerst was er een korte inleiding door de schepen van Leefmilieu, vervolgens een 
voorstelling van de procedure van de omgevingsvergunning, daarna een voorstelling 
van het project door de projectontwikkelaars en vervolgens werden vragen uit het 
publiek beantwoord. 

Procedure omgevingsvergunning   

- Het openbaar onderzoek loopt tot 23 juli 2019 in elk van de betrokken 
gemeenten (Bierbeek, Boutersem, Hoegaarden en Tienen), waarbij de 
aanvraag en het project-MER ter inzage worden gelegd voor alle 
geïnteresseerden.  

- Het dossier raadplegen kan officieel via de dienst leefmilieu, officieus via 
www.windparke40.be. Via www.omgevingsloketvlaanderen.be zijn eveneens 
bepaalde delen van het dossier te raadplegen.  

- … 
 

Voorstelling Windpark E40 
 

- In de periode 2014-2018 werd er uitgebreid overleg gepleegd met de 
omwonenden en alle andere betrokken stakeholders. 

- Dit vooroverleg resulteerde in het definitieve inplantingsplan voor 16 
windturbines (voorheen 30) dat vandaag voorligt. 

- Sinds de laatste vergadering van 2014 over dit project is de maximale 
tiphoogte van de windturbines verlaagd naar max. 150 m. 

- … 

 

Project-MER 

- De mogelijke impact werd onderzocht voor verschillende disciplines: o.a. 
bodem en water, biodiversiteit, geluid en trillingen, landschap, mens,…  

- De projectontwikkelaars houden zich volgens het project-MER aan alle 
wettelijke normen, ook met betrekking tot de disciplines ‘geluid’ en 
‘slagschaduw’.  Voor de meeste disciplines wordt er geen significante hinder 
verwacht.  

- De zones waarin er hinder zal zijn door geluid of slagschaduw zijn beperkt en 
zullen door een intern systeem in de windmolens gemonitord worden.  Bij 
overschrijding van de wettelijke normen zullen de molens worden stilgelegd. 
Ook voor andere hinder zoals voor (trek-)vogels en vleermuizen zullen de 
molens op bepaalde momenten worden stilgelegd. 

- … 

 

Enkele vragen/bezorgdheden uit het publiek en antwoorden Storm en Elicio 

http://www.windparke40.be/
http://www.omgevingsloketvlaanderen.be/
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- Wordt de waardevermindering van de huizen gecompenseerd (door studie 
i.s.m. ERA aangetoond)? 

o Neen. Er is geen compensatieregeling voor de burger uitgewerkt.  De 
verpachters krijgen wel een compensatie. 

- Hoe Windpark E40 verzoenen met activiteiten van Vliegclub De Wouw?  Het 
overleg startte in 2014, maar kreeg geen vervolg? 

o Het Directoraat Generaal van de Luchtvaart is op de hoogte van dit 
project en zal wellicht advies geven.  

- In onze regio wordt de geluidsnorm bepaald door de VLAREM-wetgeving al 
overschreden, telt het geluid van de windmolens hier nog eens bij op? 

o De windmolens zullen de wettelijke normen respecteren.  
- Wat met het infrasoon geluid, dat heel wat gezondheidsproblemen kan 

meebrengen? 
o Klopt, deze problemen hebben bestaan bij een bewoner in Puurs. Er 

werd dan naar een oplossing gezocht en aanpassingen gedaan.  
- Wordt de verminderde werking van zonnepanelen gecompenseerd? 

o Neen, dit is niet wettelijk voorzien. 
- Wat als de hinder toch te groot is? 

o Klacht indienen is steeds mogelijk. De milieu-inspectie moet milieu-
overtredingen vaststellen en opvolgen. 

- Is er mogelijk voordeel voor omwoners? 
o Ja.  Voorstel: De inwoners van de betrokken gemeenten kunnen (vanaf 

125 euro/persoon) mee investeren in de windturbines, om zo mee te 
delen in de winsten die ze genereren. Dit wordt later nog gefinaliseerd. 

- … 
 

2. Presentatie over bezorgdheden en bezwaren tegen het Windpark E40  

- Het verloop van het overleg tussen de omwonenden uit Kumtich/Oorbeek met 
de projectontwikkelaars sinds 2014 wordt geschetst. De omwonenden voelen 
zich niet gehoord, ondanks voorlegging van de bezorgdheden. 

- Er is vrees dat er nog meer windparken zullen volgen. 
- De wetgeving beschermt de burger onvoldoende; het voorzorgsprincipe wordt 

hier blijkbaar niet gehanteerd.  
o Bv. Wanneer er reeds teveel achtergrondgeluid is op de plaats waar 

een turbine zou komen; dan mag er in principe geen andere 
geluidsbron bijkomen.  Waarom geldt dit hier niet? 

- De overlast zal op bepaalde plaatsen/momenten zeker hinderlijk zijn: 
o Invloed op mens:  De burger is het meest bezorgd over het geluid en 

de slagschaduw; zowel geluidshinder als slagschaduw worden 
voorspeld in woningen van Kumtich en Goetsenhoven.  

o Invloed op dieren: Vogels die naar en van hun broedgebied vliegen, 
kunnen tegen zo’n molen vliegen.  Het geluid verstoort bovendien  de 
rust in het landschap.  Dit is tegenstrijdig met de huidige en 
toekomstige beschermingsprogramma’s die bepaalde soorten moeten 
veilig stellen. (bijvoorbeeld soortbeschermingsplan Grauwe Gors en 
Grauwe Kiekendief); 

o De visuele invloed op het landschap is niet te onderschatten. 
- Het waardeverlies van een woning wordt niet gecompenseerd. 
- Er is geen duidelijkheid over wie de afbraak na 20 jaar zal betalen. 
- … 
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(Hierna verlaten de gasten de vergadering) 

3. Discussie onder de MAR-leden zonder de externe gasten. 

- Windenergie is zeker een positieve energiebron!  Windenergie en zonne-
energie zijn complementair.  Nog meer en alternatieve energiebronnen zullen 
nodig zijn in de toekomst.  Blijvende stimulering en sensibilisering rond de 
problematiek van hernieuwbare energie is noodzakelijk! 

- De omgevingsvergunning betreft 16 verschillende molens, die elk een andere 
impact zullen hebben.  De te verwachten overlast is in het project-MER niet 
aangegeven per windmolen en afhankelijk van meerdere factoren.  Het is 
mogelijk dat er nog enkele windmolens worden geschrapt op basis van te 
verwachten hinder en/of bezwaren van omwonenden. 

- De bezorgdheden van de burgers zijn begrijpelijk en vormen een bedreiging 
voor het maatschappelijke draagvlak rond hernieuwbare energie.  Vooral de 
locatie van sommige windmolens blijft tot zorgen leiden, bv heel dicht bij 
huizen in Kumtich.  

- Misschien kan er meer draagvlak voor windmolens gecreëerd worden door  
een schadevergoeding toe te kennen voor de nadelen die omwonenden 
ondervinden. 

- Kritische bedenkingen bij de hoge bedragen, die eigenaars en pachters van 
de grond waarop de windmolens zullen staan, gaan ontvangen . Opletten voor 
het “Mattheus-effect” van subsidies, m.a.w. rijker maken van de rijken (in casu 
Storm en Elicio) en armer maken van de armen…  

- Kunnen de windmolens niet geplaatst worden op grond, die eerst door de 
overheid aangekocht wordt, zodat de betaling door de windmolenexploitanten 
ten goede zou komen aan de maatschappij?  

- Het zal moeilijk voor de omwonenden worden om hinder te bewijzen, zowel op 
technisch vlak als omwille van financiële redenen.  Een goede monitoring van 
eventuele klachten is dus essentieel! 
 

4. Stemming 

Er is een meerderheid voor een positief advies mits duidelijke bemerkingen. 

 

Verslaggeving 
Toby Uyttendaele / Ingrid Hofkens 

 

Belangrijk! 

Er zijn voor 2019 nog algemene vergaderingen voorzien op volgende data: 5 
september, 3 oktober, 7 november en 5 december. 

 

Verbruik vrijetijdscentrum: 4 flessen bruisend water, 4 flessen plat water, 2 flessen 
fruitsap 


